
La  Techirghiol,  aveți  acces
la cura cu nămol la numai 15
lei/zi
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În  urmă
cu
câteva
zile,  s-
au
deschis
Băile
Reci  din
cadrul
Sanatori
ului
Balnear
și  de

Recuperare  Techirghiol.  Managerul  unității  sanitare,  Roxana
Almășan a declarat pentru ”Ediția de Sud” că pentru acest
sezon estival au fost executate lucrări de reamenajare și de
modernizare în vederea sporirii confortului celor care vin să
se trateze aici. ”Nisipul a fost cernut, au fost create căi de
acces până la lac, iar pentru persoanele cu dizabilități au
fost montate bare ajutătoare. De asemenea, a fost reparat
pontonul. Capacitatea Băilor Reci, amplasate vizavi de sediul
sanatoriului, este de 3.000 de locuri”, a precizat managerul
Roxana Almășan.

Anual, Băile Reci sunt preferate atât de către pacienți din
țară, cât și din județul Constanța, în special din Mangalia.
De altfel, tariful de intrare este accesibil, respectiv 15
lei/zi, dar se pot elibera și abonamente pentru mai multe
zile. Pacienții beneficiază de oncțiuni cu nămol natural, nu
contrafăcut vândut la colț de stradă sau pe plajă, de dușuri
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cu  apă  sărată  din  lac  ori  de  dușuri  cu  apă  caldă,  și
șezlonguri.

Mai trebuie spus faptul că, recent, conducerea sanatoriului a
participat la masa rotundă ”Turismul Maritim și de Coastă –
Provocări și Oportunități” care s-a desfășurat la Bruxelles.
Delegația  a  fost  formată  din  managerul  Roxana  Almășan  și
directorul medical Elena Ionescu. Evenimentul a fost organizat
la sediul Parlamentului European. Scopul întâlnirii a fost de
a  aduce  împreună  reprezentanți  ai  instituțiilor  europene,
asociații de turism și autorități regionale pentru a discuta
potențialul zonelor maritime și de coastă din Europa, scoțând
în evidență nevoia de coordonare a politicilor publice la
nivel european. Delegația din România a prezentat activitatea
medicală balneară. ”Sanatoriul Techirghiol este o instituție
situată  la  granița  dintre  rețeaua  medicală,  cercetare
științifică și turism. Țara noastră poate dezvolta un turism
balnear  de  calitate  cu  cele  aproximativ  8.500  de  izvoare
minerale și termale pe care le deține”, a declarat Roxana
Almășan în cadrul mesei rotunde.

Ulterior,  delegația  țării  noastre  a  fost  prezentă  și  la
evenimentul ”Două țări, un singur suflet”, organizat de către
europarlamentarul  Monica  Macovei.  În  cadrul  acestei
manifestări  culturale,  artiști  din  România  și  Republica
Moldova și-au expus lucrările. Printre autori, Sorin Purcaru,
Cezara Kolesnik, Vasile Botnaru și Eugeniu Gorean.

Rezultatele  examenului  de
bacalaureat după soluționarea
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contestațiilor
17 iulie 2016 8:25
Ieri,  16  iulie  2016,  s-a  finalizat  examenul  național  de
bacalaureat,  sesiunea  iunie-  iulie  2016.  Rezultatele
înregistrate la nivelul județului Constanța după contestații
sunt următoarele:

 

Forma de
învățământ

Nr.
elevi

înscriși

Nr.
elevi

prezenti

Nr. elevi
eliminați

Număr de
candidați
respinși

Nr.
elevi
reușiti

Din care cu medii:

6 – 6.99 7 – 7.99 8 – 8.99 9 – 9.99 10

Zi 4853 4535 7 1618 2902 701 750 807 640 4

Seral 163 107 – 95 12 5 5 2 – –

Frecvență
redusă

106 77 – 79 7 5 1 1 – –

TOTAL 5122
4719

(92,13%)
7

1792
(37,97%)

2921
(61,89%)

711
(24,34%)

756
(25,88%)

810
(27,73%)

640
(21,91%)

4
(0,14%)

 

Procentul de promovabilitate la nivelul județului Constanța
este de 61,89%.

 

Menționăm că, din totalul de 1731 de contestații depuse, 755
au fost admise, după cum urmează:

349 proba Ea);
246 proba Ec);
160 proba Ed).

 

De asemenea, 139 de lucrări care au primit inițial notă sub 5
au înregistrat o creștere peste 5 (69- proba Ea); 54- proba
Ec); 16- probaEd)) și 18 lucrări notate inițial peste 5 au
fost evaluate în final cu note mai mici decât 5.
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La nivelul județului Constanța, din totalul de contestații
depuse, 176 de lucrări au fost evaluate cu o notă mai mică
decât nota inițială și 579 au fost evaluate cu note mai mari.

71 de sportivi din 8 cluburi
sportive  prezenţi  la
Campionatul Naţional de Kung-
Fu de la Mangalia
17 iulie 2016 8:25
Ieri,  la  Centrul  Cultural  „Callatis”  din  Mangalia,  s-a
desfăşurat ediţia 2016 a Campionatului National de Kung-Fu, la
probele de „Non-Contact Sanda” şi „Tuishou” individual.

            La campionat au participat 71 de sportivi din 8
cluburi sportive de la Federaţia Română de Arte Marţiale de
Contact. Cei mai mulţi dintre sportivi s-au înscris la ambele
probe.  Rezultatele  sportivilor  din  judeţul  Constanţa  sunt
următoarele:

 

1. PROBA „NON-CONTACT SANDA” INDIVIDUAL

MASCULIN

1.SENIORI 18-34 ANI -75 KG

1.STEFAN CĂTĂLIN                                          CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.IUSEIN TANIOR                                             

https://editiadesud.ro/71-de-sportivi-din-8-cluburi-sportive-prezenti-la-campionatul-national-de-kung-fu-de-la-mangalia/
https://editiadesud.ro/71-de-sportivi-din-8-cluburi-sportive-prezenti-la-campionatul-national-de-kung-fu-de-la-mangalia/
https://editiadesud.ro/71-de-sportivi-din-8-cluburi-sportive-prezenti-la-campionatul-national-de-kung-fu-de-la-mangalia/
https://editiadesud.ro/71-de-sportivi-din-8-cluburi-sportive-prezenti-la-campionatul-national-de-kung-fu-de-la-mangalia/


CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.ISTRATE ALEXANDRU                                   CSU
NEPTUN CONSTANTA

2.SENIORI 18-34 ANI OPEN KG

1.IUSEIN TANIOR                                             
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.ISTRATE ALEXANDRU                                   CSU
NEPTUN CONSTANTA

3.STEFAN CĂTĂLIN                                          CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.TINERET 16-20 ANI -65 KG

1.SAVIOLI LEONARDO                                      CS
NOUA GENERATIE MANGALIA

2.PANĂ ANDREI                                              
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.STOIAN BOGDAN                                          CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

4.TINERET 16-20 ANI OPEN KG

1.SAVIOLI LEONARDO                                      CS
NOUA GENERATIE MANGALIA

2.STOIAN BOGDAN                                          CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.PANĂ ANDREI                                              
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

5.CADETI 14-15 ANI -70 KG

1.BOCAI TUDOR                                               CS
MAREA NEAGRA CONSTANTA



2.MANGALAGIU DANIEL                                   CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.MACSIM MARIUS                                           CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

6.COPII 10-11 ANI -30 KG

1.GURICĂ RAREŞ                                             CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.PANAIT ANDREI                                            
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.APETRE MARCO GABRIEL                            CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

7.COPII 10-11 ANI -45 KG

1.SAVIOLI GIOVANI                                           CS
NOUA GENERATIE MANGALIA

2.BIŢACHE MATEI                                             CS
SHAOLIN CALLATIS MANGALIA

3.CICIOIU CĂTĂLIN                                           
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

8.COPII 10-11 ANI -55 KG

1.BOCAI VLAD                                                 
CS MAREA NEAGRA CONSTANTA

2.CHARCOVSCHI PAUL                                    CS NOUA
GENERATIE MANGALIA

9.COPII 8-9 ANI -30 KG

1.CIOROIU DARIUS CRISTIAN                           CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

2.SAGĂU RAREŞ MIHAI                                    CSU
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NEPTUN CONSTANŢA

3.CHISOI ANTONIO                                           CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

10.COPII 8-9 ANI -35 KG

1.BĂCIOIU DANIEL                                           
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.MARIN DUBEI CEZAR FLORIAN                     CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

11.COPII 8-9 ANI -50 KG

1.STATE ALEXANDRU                                      CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.PELINARU MARIUS ANDREI                           CS NOUA
GENERATIE MANGALIA

3.BOCĂNEŢ FLORIN                                         CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

12.COPII 6-7 ANI -25 KG

1.BARBU DAVID                                              
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.FECHET RADU                                              CS
MAREA NEAGRA CONSTANTA

3.HORNEŢ ROBERT MIHAI                                CS
SHAOLIN CALLATIS MANGALIA

 

FEMININ

            13.COPII 4-5 ANI -20 KG

1.DUMITRACHE ELENA                                    CSA



AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.DUMITRACHE MARIA                         CSA AXIOPOLIS SPORT
CERNAVODA

3.ION LARISA NICOLETA                                   CS
NOUA GENERATIE MANGALIA

3.CRĂESCU SOFIA                                           CS
MAREA NEAGRA CONSTANTA

14.COPII 8-9 ANI -25 KG

1.PANAIT VALENTINA                                       CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.NEICA DARIA                                     CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

3.SAGĂU ROXANA                                           CSU
NEPTUN CONSTANŢA

15.COPII 12-13 ANI OPEN KG

1.BACILĂ NICOLETA                                         CS
SHAOLIN CALLATIS MANGALIA

2.ILIE ALEXANDRA                                           CS
MAREA NEAGRA CONSTANTA

16. SENIOARE 18-34 ANI -60 KG

1.OCOLIŞAN MIHAELA LAURA                          CS NOUA
GENERATIE MANGALIA

2.DUBEI MARIN CLAUDIA MIHAELA                  CS MAREA NEAGRA
CONSTANTA

 

2. PROBA „TUISHOU” INDIVIDUAL
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MASCULIN

1.SENIORI 18-34 ANI -75 KG

1.IUSEIN TANIOR                                             
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.STEFAN CĂTĂLIN                                          CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.ISTRATE ALEXANDRU                                   CSU
NEPTUN CONSTANTA

2.SENIORI 18-34 ANI OPEN KG

1.IUSEIN TANIOR                                             
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.STEFAN CĂTĂLIN                                          CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.ISTRATE ALEXANDRU                                   CSU
NEPTUN CONSTANTA

3.TINERET 16-20 ANI -65 KG

1.SAVIOLI LEONARDO                                      CS
NOUA GENERATIE MANGALIA

2.STOIAN BOGDAN                                          CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.PANĂ ANDREI                                              
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

4.TINERET 16-20 ANI OPEN KG

1.SAVIOLI LEONARDO                                      CS
NOUA GENERATIE MANGALIA

2.PANĂ ANDREI                                              
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA



3.STOIAN BOGDAN                                          CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

5.CADETI 14-15 ANI -70 KG

1.BOCAI TUDOR                                               CS
MAREA NEAGRA CONSTANTA

2.SANDU ROBERTGABRIEL                              CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

3.MANGALAGIU DANIEL                                   CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

6.MINICADEŢI 12-13 ANI OPEN KG

1.POPESCU NICOLAS VICENŢIU                       CS SHAOLIN
CALLATIS MANGALIA

2.MACSIM MARIUS                                           CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.CUTCAN GABRIEL                                         CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

7.COPII 10-11 ANI -30 KG

1.GURICĂ RAREŞ                                             CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.APETRE MARCO GABRIEL                            CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

3.PANAIT ANDREI                                            
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

8.COPII 10-11 ANI -45 KG

1.CICIOIU CĂTĂLIN                                           
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.DRĂGAN TIBERIU                                          CSA



AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.BIŢACHE MATEI                                             CS
SHAOLIN CALLATIS MANGALIA

3.STINIGUŢĂ ALEXANDRU                                CS
SHAOLIN CALLATIS MANGALIA

9.COPII 10-11 ANI -55 KG

1.CHARCOVSCHI PAUL                                    CS NOUA
GENERATIE MANGALIA

2.SAVIOLI GIOVANI                                           CS
NOUA GENERATIE MANGALIA

3.BOCAI VLAD                                                 
CS MAREA NEAGRA CONSTANTA

10.COPII 8-9 ANI -30 KG

1.MARIN DUBEI CEZAR FLORIAN                     CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

2.SAGĂU RAREŞ MIHAI                                    CSU
NEPTUN CONSTANŢA

3.CHISOI ANTONIO                                           CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

11.COPII 8-9 ANI -35 KG

1.STATE ALEXANDRU                                      CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

2.CIOROIU DARIUS CRISTIAN                           CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

3.MANEA MARIUS                                            CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

12.COPII 8-9 ANI -50 KG

http://3.BI


1.PELINARU MARIUS ANDREI                           CS NOUA
GENERATIE MANGALIA

2.BOCĂNEŢ FLORIN                                         CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.BĂCIOIU DANIEL                                           
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

13.COPII 6-7 ANI -25 KG

1.FECHET RADU                                              CS
MAREA NEAGRA CONSTANTA

2.HORNEŢ ROBERT MIHAI                                CS
SHAOLIN CALLATIS MANGALIA

3.BARBU DAVID                                              
CSA AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

 

FEMININ

            14.COPII 4-5 ANI -20 KG

1.ION LARISA NICOLETA                                   CS
NOUA GENERATIE MANGALIA

2.DUMITRACHE ELENA                                    CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA

3.DUMITRACHE MARIA                         CSA AXIOPOLIS SPORT
CERNAVODA

3.CRĂESCU SOFIA                                           CS
MAREA NEAGRA CONSTANTA

15.COPII 8-9 ANI -25 KG

1.PANAIT VALENTINA                                       CSA
AXIOPOLIS SPORT CERNAVODA
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2.NEICA DARIA                                     CS MAREA
NEAGRA CONSTANTA

3.SAGĂU ROXANA                                           CSU
NEPTUN CONSTANŢA

16.COPII 16-17 ANI OPEN KG

1.DUBEI MARIN CLAUDIA MIHAELA                  CS MAREA NEAGRA
CONSTANTA

2.BACILĂ NICOLETA                                         CS
SHAOLIN CALLATIS MANGALIA

3.ILIE ALEXANDRA                                           CS
MAREA NEAGRA CONSTANTA

 

            <Campionatul s-a desfăşurat pe parcursul a 8 ore
lungi,  grele  şi  …  călduroase!  Dar  au  fost  meciuri  foarte
frumoase, în care sportivii s-au luptat cu mare dăruire. Cel
mai bun sportiv al campionatului a fost Leonardo Savioli de la
CS „Noua Generaţie” Mangalia, care a obţinut 4 medalii de aur,
la ambele probe, la individual şi la open.

            Considerăm că în ciuda unei participări mai
reduse, faţă de ediţiile anterioare, sportivii participanţi nu
au  luat  vacanţă,  s-au  antrenat  foarte  bine  şi  au  obţinut
rezultate bune şi foarte bune.

Organizarea campionatului a fost posibilă datorită sprijinului
conducerii Centrului Cultural „Callatis” din Mangalia.>



A XII-a ediţie a Festivalului
Vama  Veche  Salsa  Week  &
Kizomba 2016
17 iulie 2016 8:25
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Despre  „cacofonie”  și  acel
neinspirat grup „ca și”
17 iulie 2016 8:25

de E.C. Ninu

 

„Cacofonia” poate fi definită ca o eroare lingvistică, de
natură fonetică. Esența ei constă în repetarea supărătoare a
unor  sunete,  de  la  sfârșitul  unui  cuvânt  la  începutul
următorului.

Descinzând din limba greacă (kakos =urât, dizgrațios, rău și
phone = sunet), acest lexem, cacofonie, format prin compunere,
creează analogiii cu termenul căcat (fecale, excrement), pe
care lingvistul Al. Graur îl aprecia ca fiind literar, devreme
ce aparține fondului principal lexical, ca atare, dacă, în
ediția  clasică  a  DOOM-ului  (Ed.  Acad.  R.S.R.,  1982)  este
absent, iată-l inclus în ediția nouă a „DOOM”-ului Academiei
Române („Ed. Univers Enciclopedic”, 2005, pag. 127), dar nu și
în „DEX.-ul acesteia.

Cuvântul  „căcat”  există  în  mai  toată  zona  balcanică,  în
graiurile macedoromân, meglenoromân și istroromân, în bulgară,
neogreacă. De asemenea, verbul „a căca”, din care derivă, este
prezent  în  câteva  dintre  cele  zece  idiomuri  lingvistice:
italiană, spaniolă, portugheză, catalană, moștenit din limba
latină, ea însăși preluându-l din greaca veche, dacă neglijăm
opinia,  tot  mai  insistentă,  că  limba  latină  însăși  ar  fi
derivat  din  limba  veche  a  traco-geților  (!).  Ca  atare,
explicația  scatologică  (scatologia  fiind  preferința
necontrolată pentru termeni scabroși) nu trebuie trecută cu
vederea,  în  dorința,  firească,  de  a  evita  astfel  de
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similitudini.

Cacofonie, însă, există, prin extensie, și prin reluarea altor
sunete  din  final  de  cuvânt  în  incipitul  următorului:  „Îl
prinde de degetul mic.” sau „Se spăla la lavoar.” ”Muștele se
așezaseră pe aproape, pe pereții casei.”

Cacofonia poate fi preîntâmpinată lesne, dacă suntem deprinși
să anticipăm efectul său nedorit.

Iată câteva căi simple:

1.-înlocuirea unuia dintre termenii cacofonici cu un sinonim,
prin echivalență semantică. Astfel, adverbul comparativ ca,
poate avea sinonimele: precum, întocmai ca și, asemenea, la
fel ca un (o).

Scâncea ca câțelul. > Scâncea precum cățelul.

2.-intercalarea unui cuvânt:

Scâncea ca câțelul. > Scâncea ca un câțel.

3.-inversiunea sintactică.

Combinând aceste căi, cacofonia  poate ceda cu ușurință.

Îl prinde de degetul mic.  > De al său deget mic îl prinde.

Cu o experiență vastă la catedră, nu mică mi-a fost surpriza
ca, la o asitență prilejuită de o oră deschisă (excelentă, de
altfel!), să auzim profesorul asistat (de ROMÂNĂ!) apelând,
chiar de mai multe ori, la intercalarea cuvântului virgulă: 
„-Vedeți că, virgulă, câteva exerciții sunt mai grele!”     
Era, desigur, una din căile ad-hoc, nediscernute, din cauza
fluxului verbal, ce amintește de acest nefericit grup „ca și”.
Culmea  este  că  am  întâlnit  această  insistentă  (până  la
obrăznicie!) „virgulă” chiar în lucrările de bacalaureat!

Este absurd să folosim vocabula virgulă, când sunt, iată,
atâtea alte mijloace de a preîntâmpina această problematică



cacofonie, care dă de lucru, mai ales, vorbitorilor acelor
limbi în care există deja termenii a căca și căcat.

O  preocupare  excesivă   pentru  păstrarea  eleganței  și  a
frumuseții limbii, despre care marele Nichita Stănescu afirma
că „este patria mea”!

La fel de neavenită este și folosirea sintagmei „ca și”, în
combaterea  acestui  …  flagel.  Se  poate,  totuși,  accepta
respectivul grup de cuvinte, în cazul în care comparația se
face cu un obiect, amintit în prealabil, „și”-ul respectiv
având valoare adverbială sumativă, indicând o suplimentare:
Ion ară. Ca și Costică, ară Gheorghe.

(În exemplul: A intrat în cameră și și-a și aruncat geanta pe
pat., seria celor trei și poate crea chiar efect artistic,
primul fiind o conjuncție simplă coordonatoare copulativă, al
doilea „și” fiind un pronume reflexiv, cu funcția de atribut,
espectiv dativ posesiv, iar ultimul „și” este un adverb.)

Fiind student, prin anii ’65, un cântec, auzit de la un coleg
de cameră, parodia această cacofonie, prin intermediul unei …
serenade:

„Că  cât  te-am  iubit,  Paraschivo,  /  Că  cam  așa  iubește-un
cavaler / Și, ca c-o dovadă, / Ți-am luat pe stradă / Vreo
șapte buchete de flori.    De ziua ta te-am tratat cum ai
vrut, / Ți-am luat semințe și lapte bătut, / De ai crăpat până
n-ai mai putut, / Că cât te-am iubit, Paraschivo!”

Cătălin  Cornaci  a  câştigat
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procesul cu primarul Radu: i-
a  fost  anulată  suspendarea
din  funcţie  şi  trebuie  să
primească  şi  cheltuieli  de
judecată!
17 iulie 2016 8:25
La numai câteva zile după intrarea în noul an, mai exact pe 20
ianuarie a.c., primarul Cristian Radu decidea, prin Dispoziţia
nr. 20, suspendarea Contractului de Management înregistrat sub
nr. 55.797. din 16.04.2009 al directorului general al ADPP
Mangalia,  Cătălin  Cornaci.  La  vremea  respectivă  directorul
ADPP susţinea că, în ultima sa zi de concediu, a fost chemat
la o şedinţă la primărie. Cum i se termina, oricum, concediul,
directorul a anunţat că se va prezenta a doua zi la sediul
instituţiei  publice.  „Ulterior,  am  primit  dispoziţia  de
suspendare pe adresa mea de e-mail. Astfel, nu mi s-a adus la
cunoştinţă  personal  decizia  privind  suspendarea  mea“,  ne
declara, în acele zile, Cătălin Cornaci.

Potrivit documentului primit pe mail, decizia avea ca suport
mai multe adrese, note interne, dispoziţii, dar şi HCL nr.
74/26.07.2008, privind stabilirea unor măsuri pentru ocuparea
posturilor  vacante  de  director  al  Serviciilor  Publice  de
interes local din subordinea Consiliului Local Mangalia. Una
dintre  motivări  este  dată  de  Nota  Internă  nr.  2212  din
18.01.2016, întocmită de către Margareata Toader, în calitate
de Şef Birou Resurse Umane-Salarizare, din care rezultă că la
dosarul de personal al lui Cătălin Cornaci nu se regăseşte
Dispoziţia  privind  constituirea  comisiei  pentru  verificarea
candidaţilor  înscrişi  la  concursul  organizat  în  data  de
14.04.2009 pentru ocuparea postului de Director General al
Serviciului Administrarea Domeniului Public şi Privat şi nici
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Proiectul de Management.

De asemenea, erau invocate prevederile art. 13, alin. 3 din
Contractul de Management, în conformitate cu care s-au constat
indicii cu privire la săvârşirea unor fapte de natură penală.

Atât Cătălin Cornaci, cât şi prefectul judeţului de la vremea
respectivă, Ion Constantin, au atacat decizia de suspendare
din funcţie a directorului general al ADPP Mangalia. Dosarul
numărul  1117/118/2016  a  primit  şi  o  decizie  favorabilă
reclamanţilor,  chiar  astăzi,  din  partea  Tribunalului
Constanţa. Primarul urbei este obligat la plata a 1.500 de lei
cheltuieli  de  judecată,  dar  şi  să  îl  readucă  –  în
eventualitatea că nu va formula recurs – în funcţie pe Cătălin
Cornaci.

Judecătorii constănţeni arată în motivarea deciziei lor că:
„Admite în parte acţiunea formulată de reclamantul CORNACI
CĂTĂLIN  în  contradictoriu  cu  pârâtul  PRIMARUL  MUNICIPIULUI
MANGALIA.  Admite  cererea  conexă  formulată  de  INSTITUŢIA
PREFECTULUI  JUD.CONSTANŢA  în  contradictoriu  cu  PRIMARUL
MUNICIPIULUI MANGALIA. Anulează Dispoziţia nr.20/20.01.2016 şi
actul administrativ subsecvent – Dispoziţia nr.28/22.01.2016.
Respinge cererea având ca obiect –suspendare executare act
administrativ. Obligă pârâtul la plata sumei de 1.500 lei –
cheltuieli de judecată către reclamantul Cornaci Cătălin. Cu
recurs în 15 zile de la comunicare în cererea având ca obiect
anulare act administrativ şi în 5 zile de la comunicare în
cererea de suspendare executare act administrativ. Pronunţată
azi, 15.07.2016 , prin punerea soluţiei la dispoziţia părţilor
prin  mijlocirea  grefei  instanţei,  conf.  art.396  alin.2
c.pr.civ. Document: Hotarâre  904/2016  15.07.2016“.



Colonelul  Daniel  Gheorghe
Popa este noul inspector şef
al ISU Constanța
17 iulie 2016 8:25
Astăzi, la sediul Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă
„Dobrogea”  al  județului  Constanța,  a  fost  prezentat  noul
inspector şef al Inspectoratului General pentru Situaţii de
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Urgenţă.

Prin  încetarea  de  drept  a  împuternicirii  locotenent
colonelului Daniel Petrov, care a asigurat comanda pompierilor
constănțeni,  pentru  asigurarea  continuității  actului
managerial, a fost emis ordinul inspectorului general în baza
căruia colonel Daniel Gheorghe Popa este împuternicit, pentru
o  perioadă  de  6  luni,  să  îndeplinească  atribuţiile
inspectorului  şef  al  ISU  Constanța.

Totodată,  atribuțiile  funcției  de  inspector  șef  al
Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă „Barbu Știrbei” al
judeţului Călărași sunt preluate, prin  împuternicire pentru o
perioadă  de  6  luni,  de  către  colonelul  DIACONU  Lucian.
Ofițerul ocupă începând cu anul 2009 funcția de prim adjunct
al inspectorului șef în cadrul aceleiași instituții.

Colonelul Daniel Gheorghe Popa a ocupat din anul 2001 funcţia
de comandant al Grupului de Pompieri din Călărași, iar din
anul 2004 deține funcția de inspector şef al Inspectoratului
pentru  Situaţii  de  Urgenţă  „Barbu  Știrbei”  al  judeţului
Călărași. Cu o experienţă de peste 30 de ani în această Armă,
noul comandant al salvatorilor constănțeni este absolvent al
Şcolii de ofiţeri activi a Ministerului de Interne (promoţia
1985,  arma  „pompieri”)  şi  Facultăţii  de  Drept  din  cadrul
Universității din București (1996).

Pe parcursul carierei militare a ocupat funcţii de execuţie şi
de comandă atât în plan operativ, cât şi în cel preventiv,
remarcându-se  prin  rigurozitate  și  profesionalism  în
îndeplinirea  activităților  specifice.



Campanie  de  consultații
gratuite  pentru  depistarea
cancerului de piele
17 iulie 2016 8:25
Societatea Română de Dermatologie în parteneriat cu Primăria
Municipiului Mangalia organizează în această vară o campanie
de consultații gratuite pentru depistarea cancerului de piele.
Investigațiile  se  vor  face  de  către  patru  medici  de
specialitate,  după  următorul  program:

-Zilnic, între orele : 8:30 – 11:30  și 15:30- 18:3.

Locuri de desfășurare:
– 15-17 iulie – 2 locații:

– Neptun, la pasarela de la lacuri;

–  Jupiter,  lângă  punctul  de  prim  ajutor  din  zona  Plaja
Paradis;
12-14 august și 19-21 august –  3 locații:

– Plaja Mangalia, în fața Restaurantului Luca;

– Neptun, la pasarela de la lacuri;

– Jupiter, lângă punctul de prim ajutor din zona Plaja Paradis

Fără  Liberty  Parade  anul
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acesta! Organizatorii spun că
birocraţia  a  venit  de  hac
celui mai mare eveniment al
verii de la Mangalia (video)
17 iulie 2016 8:25
Liberty  Parade  a  murit:  cel  puţin  anul  acesta,  când
evenimentului  i  s-a  pus  lacăt  din  cauza  unor  încurcături
iscate între primăria Mangalia şi Prefectură. Anunţul oficial
a fost făcut, astăzi, de Alexandru Baculea, reprezentantul
Europa FM şi Radio 21, în cadrul şedinţei Consiliului Local.
Acesta a şi motivat dispariţia Liberty Parade de pe piaţa
event-urilor  din  această  vară,  din  sudul  litoralului:  „În
cadrul unei şedinţei de consiliu ni s-a acordat dreptul de a
înfiinţa Plaja Europa FM şi Radio 21. Sponsorii pe care i-am
atras au fost o firmă de ţigări, una de băuturi, precum şi cel
mai mare agent economic de pe piaţa benzinăriilor din România.
Acesta din urmă ne-a pus o singură condiţie: pe 15 iunie să
dăm drumul la Plaja Europa FM, purtând brandul firmei şi să
fac  evenimente  săptămânale.  Pe  15  iunie,  însă,  nu  am
beneficiat de niciun fel de document de a primărie. Ni s-a
spus că secretarul primăriei, Petrina Boiţă, a trimis o hârtie
la Prefectură, dar că nu i s-a întors de la acea instituţie
niciun fel de răspuns. Prefectul a solicitat o hârtie prin
care, la rândul său, a cerut lămuriri de la secretar, însă nu
a mai primit nici domnia sa niciun fel de răspuns. În acel
moment  sponsorul  s-a  retras,  iar  eu,  Alexandru  Baculea,
trebuie să justific, în faţa consiliului director Radio 21 şi
Europa FM de ce nu am putut să obţin o simplă hârtie  de la
primăria  Mangalia”,  a  fost  declaraţia  organizatorului  de
evenimente.

Alexandru Baculea mai spune că doi dintre cei trei sponsori au
fost  de acord cu mutarea Liberty Parade la Mamaia, unde
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publicul este mai tânăr, însă principalul finanţator a decis
ca  evenimentul  să  rămână  la  vechea  locaţie,  în  sudul
litoralului. O alegere păguboasă, după cum spune Alexandru
Baculea, care, afirmă că a pierdut circa 300.000 de euro din
neorganizarea Liberty Parade.

O parte a consilierilor locali au fost de acord că, prin
dispariţia  Liberty  Parade  ediţia  2016,  sudul  litoralului
pierde  enorm,  acuzând,  totodată,  administraţia  locală  de
această lipsă de preocupare. Răspunsul edilulului local a fost
prompt,  acesta  afirmând  că,  întotdeauna,  a  promovat
organizarea evenimentului şiadăugând: „Vă rog frumos să nu mă
forţaţi şi nu mă provocaţi să vin cu nişte documente aici, la
masă. Este evenimentul care, în 2012 s-a întâmplat şi pe care
l-am susţinut întotdeauna. Din păcate, nu îmi plac oamenii
făţarnici şi care fac decât politică. Una distructivă…”, a
fost răspunsul primarului Mangaliei, Cristian Radu.

În privinţa zecilor de mii de tineri care împânzeau Mangalia
şi staţiunile din sud pe timpul Liberty Parade, dezamăgirea va
fi, cu siguranţă, extrem de mare. La fel de crunt loviţi sunt
şi agenţii din turism sau din alimentaţie publică, ce îşi văd,
cel  puţin  pentru  perioada  Liberty,  afacerile  în  scădere.
Sperăm ca, măcar concertele de la finele fiecărei săptămâni,
pe care Europa FM le va aduce la Venus, să mai şteargă din
ruşinea  oraşului,  rămas,  în  ultimii  ani,  fără  o  Gală  a
Tânărului  Actor,  fără  Festivalul  Callatis,  fără  Festivalul
Zile şi Nopţi de Literatură şi, iată, mai nou, şi fără Liberty
Parade.



Identificarea  unor  surse  de
finanțare  pentru  tineri,
prioritatea  președintelui
CJC, Horia Țuțuianu
17 iulie 2016 8:25
Finalizarea  lucrărilor  la  Centrul  Cultural  pentru  Tineret
“Jean  Constantin”,  reorganizarea  direcțiilor  din  cadrul
Consiliului Județean Constanța, precum și identificarea unor
surse de finanțare pentru proiecte de interes pentru tineri.
Acestea  sunt  câteva  dintre  prioritățile  trasate  de
președintele  Consiliului  Județean  Constanța,  Marius  Horia
Țuțuianu,  în  urma  întâlnirii  cu  reprezentanții  Asociației
Elevilor din Constanța.

Discuțiile au avut loc astăzi, 14 iulie 2016, la sediul CJC.
Reprezentanții Asociației Elevilor din Constanța au punctat
importanța  unui  spațiu  destinat  exclusiv  formării  și
dezvoltării tineretului constănțean, dar și a unei direcții de
specialitate în cadrul Consiliului.

“Consider că este necesar să studiem foarte bine organigrama
astfel încât să eficientizăm toate direcțiile. În acest moment
nu există o direcție bine configurată nici pentru tineret,
nici  pentru  sport,  sănătate  sau  cultură.  Vreau  ca  aceste
departamente să funcționeze în mod independent și să existe o
delimitare  clară  a  atribuțiilor”,  a  declarant  președintele
CJC, Marius Horia Țuțuianu.

Oficialul CJC a precizat că în acest moment se face o analiză
a  stadiului  în  care  se  află  toate  proiectele,  dar  și  a
repartizării atribuțiilor în direcțiile CJC.

La  finalul  întâlnirii,  Marius  Horia  Țuțuianu  le-a  promis
reprezentanților  Asociației  Elevilor  din  Constanța  tot
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sprijinul sau, dar și întâlniri de lucru în județ.

 

Avarie  RAJA  pe  Aleea
Stadionului din Constanța
17 iulie 2016 8:25
 

Pentru  remedirea  unei  avarii  la  conducta  de  200  mm  din
municipiul Constanta, de pe Aleea Stadionului, SC RAJA SA a
fost nevoita sa intrerupa furnizarea apei potabile astazi, 14
iulie  2016,  in  intervalul  14,30  –  17,00.  Sunt  afectati
consumatorii  din  de  la  blocurile  de  pe  b-dul  Tomis,  pe
tronsonul delimitat de intersectiile cu strada Badea Cartan si
b-dul Aurel Vlaicu, dar si abonatii alimnetati prin punctele
termice din zona, numerele 48 si 50.
Ne  cerem  scuza  fata  de  constantenii  afectati  de
aceasta  avarie  si  ii  asiguram  ca  echipele  noastre  de
interventie  vor  face  tot  posibilul  pentru
remedierea avariei si reluarea furnizarii apei potabile in cel
mai scurt timp.

SC RAJA SA a reluat campania
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anticaniculă
17 iulie 2016 8:25
 

 

Începând de astăzi, SC RAJA SA a reluat campania anticaniculă.
Astfel, în aceste zile, în intervalul 10,00 – 18,00, prin mai
multe puncte de distribuție apă potabilă, societatea noastră
vine în sprijinul celor afectați de temperaturile ridicate.
Acțiunea nu este prima de acest gen, SC RAJA SA derulând
astfel de campanii în toate perioadele caniculare, încă din
anul 2012.

Astăzi, în municipiul Constanța, corturile sunt amplasate în
următoarele zone: b-dul Alexandru Lăpușneanu – zona City Park
Mall;  strada  Mircea  cel  Bătrân  în  zona  Inspectoratului
Teritorial  de  Muncă;  strada  Traian  –  în  zona  stației  de
autobuz din fața restaurantului Colonadelor; b-dul Mamaia –
stația de autobuz de la Delfinariu, b-dul Tomis – zona Tomis
III  și  pe  strada  Nicolae  Iorga  în  zona  Spitalului  Clinic
Județean de Urgență Constanța.

În toate aceste locații, constănțenii, dar și turiștii, vor
putea  să  bea  un  pahar  de  apă  rece  și  vor  putea  să  se
adăpostească pentru câteva momente de căldură de afară, la
umbra corturilor instalate.

Corturile vor fi amplasate în toate perioadele, pentru care
vor exista avertizări meteo de temperaturi ridicate cu gradul
de disconfort termic accentuat.
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Prima  şedinţă  de  consiliu,
primele fricţiuni între cele
două „alianţe”- PSD, ALDE şi
PMP  pe  de  o  parte,  PNL  şi
UNPR pe de altă parte
17 iulie 2016 8:25
Reuniţi  în  prima  şedinţă  ordinară  din  acest  mandat,
consilierii locali din Mangalia au aprobat, cu majoritate de
voturi,  o  serie  de  proiecte  de  hotărâre  privind  soarta
oraşului şi cea a staţiunilor acestuia. Astfel, aleşii au fost
de acord cu programul de evenimente pentru aceasă vară, ce vor
fi  finanţate  din  taxa  de  promovare  încasată  anul  trecut,
precum şi cu încheierea unui parteneriat între municipalitate
şi SC Europe Developpement International SA şi SC Warner Media
SRL, care, în acest sezon, vor aduce pe plaja de la Venus, în
fiecare week-end, o serie de artişti extrem de cunoscuţi.

Au mai fost aprobate şi persoanele care vor face parte din CA-
ul Sanatoriului Balnear şi de Recuperare Mangalia – Linica
Stan şi Nicoleta Griguţă, din CA-ul Spitalului Municipal –
Dumitru Filip şi Oprea Dop (Leila Memet supleant), cei din CA-
ul  GOLDTERM  Mangalia  –  Iulian  Drăgoi  şi  Aurel  Badea,
reprezentantul  AGA  SC  Administrarea  Parcului  Industrial  –
Mădălina Sângu, AGA Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară
Apă-Canal Constanţa – Marinela Olaru şi CA al FEG Education –
Valentin Ciuraru.

Fără votul PSD, PMP şi ALDE, dar cu acela al PNL şi UNPR, au
fost aprobate contul de execuţie al bugetului de venituri şi
cheltuieli al municipiului, precum şi rectificarea bugetului
local pentru 2016. Discuţiile în contradictoriu au survenit
între cele două alianţe formate la masa Consiliului Local pe
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marginea sumei preconizate a fi încasate de la cetăţeni şi
agenţii economici. PSD, ALDE şi PMP spun că previziunile de 30
de  milioane  de  euro  încasări  la  buget  sunt  neconforme  cu
realitatea: “În 2015 încasările au fost de 20 de milioane  de
euro şi, în niciun an de după Revoluţie, primăria nu a încasat
mai mult de atât. Au fost colegi care s-au bătut cu pumnul în
piept prin campanie şi au cerut corectitudine şi transparenţă.
Cât  s-a  încasat  până  în  acest  moment,  aş  dori  să  întreb
angajaţii primăriei?…”, a cerut lămuriri Bogdan Maganu.

După îndelungi discuţii în contradictoriu, consilierii locali
au şi aflat răspunsul: 57 de milioane de lei, adică circa 12,5
milioane de euro. Proiectul rectificării bugetare a trecut cu
votul a celor 11 consilieri PNL şi UNPR, nu înainte ca Dragoş
Bociog (ALDE) să ceară, public, ca orice informaţie solicitată
de consilieri în cadrul şedinţelor să nu mai fie catalogată
drept declaraţie politică: „Nu toţi consilierii locali fac
parte din aceeaşi comisie de specialitate. Faptul că dezbatem
în Consiliu un proiect de hotărâre nu vă dă dreptul să ne
lmitaţi  accesul  la  informaţie.  Ni  se  spune  să  venim  la
primărie şi să solicităm, personal, orice informaţie, dar, la
fel de respectuos, vă rog să le spuneţi angajaţilor insituţiei
să ne şi pună la dispoziţie actele pe care le cerem”, a arătat
Dragoş Bociog.

Consilierii au mai aprobat Regimul finanţărilor nerambursabile
din fondurile bugetului local, precum şi normativele proprii
de  cheltuieli  privind  acţiuni  de  protocol  efectuate  de
administraţia publică locală.

 



Va spune, oare, ”Da!”, UNPR
Mangalia  mariajului  cu  PMP?
Răspunsul  îl  vom  afla  în
ședința de Consiliu de astăzi
17 iulie 2016 8:25
Astăzi va avea loc prima ședință a Consiliului Local Mangalia.
Având în vedere noutățile apărute în cursul zilei de ieri, ce
vizează ”înghițirea” UNPR-ului de către PMP, este interesant
de văzut care va fi reacția celor doi consilieri locali ai
primei formațiuni în legătură cu votarea proiectelor aflate în
Convocator. Este vorba despre prof. Sorin Mihai și Oprea Dop
care reprezintă UNPR Mangalia în Consiliul Local.

Întrebarea este dacă cei doi aleși vor recunoaște înfrățirea
cu PMP, intrând astfel, în Opoziție, sau dacă vor continua să
colaboreze cu PNL, fapt demonstrat la ședința de validare și
constituire a noului Consiliu Local.

De altfel, nici înainte de alegeri, UNPR Mangalia nu și-a
creat o identitate proprie, ci a rezonat cu PNL, chiar dacă
acest aspect nu a fost recunoscut. Adevărul a ieșit la iveală
în ședința de validare a consilierilor când, așa cum aminteam,
UNPR a dat mâna, fără ezitare, cu PNL.

În aceste condiții, este greu de crezut că UNPR va schimba
macazul, astfel să se alăture  PMP, ALDE și PSD. Dacă vor mai
rămâne oameni surprinși de lipsa de cooperare a UNPR cu PMP în
luarea deciziilor la nivel local, aceștia vor fi, probabil,
convinși  de  către  cei  doi  aleși  că  a  primat  interesul
Mangaliei  sau  că  fuziunea  nu  este  încă  parafată,  ci  doar
anunțată…

Contactat  telefonic,  președintele  UNPR  Constanța,  George
Lipoveanu  a  declarat  pentru  ”Ediția  de  Sud”:  ”Ceea  ce  mă
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interesează este să fie liniște în oraș. Pe de altă parte, nu
voi fi de acord cu aprobarea unor proiecte păguboase pentru
Mangalia. Încă nu am discutat cu cei doi reprezentanți ai
partidului în Consiliu, dar o voi face curând. În funcție de
atitudinea acestora, voi lua eventuale măsuri, dacă va fi
cazul”.

La fel de interesant va fi de văzut dacă în Consiliu va exista
Opoziție. Constructivă, evident, nu de dragul de a contesta. 
Rămâne să observăm dacă Opoziția se va împotrivi proiectelor
de  hotărâre  care  nu  sunt  urgente,  ori  a  celor  care  vor
contribui  la  irosirea  banului  public.  Electoratul  va  avea
prilejul să vadă dacă Opoziția va exista în realitate și nu
doar la nivel declarativ, sau dacă Opoziția va fi copleșită de
majoritatea PNL + UNPR, ori dacă va afișa un aer blazat la
gândul că nu are rost să se mai implice, chiar dacă orașul are
nevoie să fie băgat în seamă.

Oricum,  se  vede  cu  ochiul  liber  că  Mangalia  își  continuă
drumul  spre  pierzanie,  cu  stațiuni  neatractive,  cu  străzi
pline de buruieni și trotuare sfărâmate, cu gazon uscat, cu
mult  praf,  cu  plaje  sufocate  de  șezlonguri,  cu  lipsa
atracțiilor turistice, cu Aleea Teilor mereu un șantier în
lucru, cu multă nepăsare și neimplicare pentru oraș.

Dacă toate aceste aspecte nu vor atrage atenția, dar nu ca
imagine de ansamblu, ci ca implicare directă, atunci să nu ne
mirăm dacă statutul de municipiu va deveni ridicol.

Telefon  sustras  de  pe  o
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terasă din Neptun
17 iulie 2016 8:25
La  data  de  12.07.2016,  ora  02.00,  poliţiştii  din  cadrul
Poliţiei staţiunii Neptun au fost sesizaţi de către un turist,
din Bucureşti, despre faptul că, în timp ce se afla pe terasa
unei staţiuni, o persoană necunoscută i-a sustras un telefon
mobil, lăsat nesupravegheat pe o masă.

În  urma  verificărilor  efectuate,  poliţiştii  constănţeni  au
identificat un bărbat, în vârstă de 49 de ani, din Cernavodă,
bănuit de comiterea faptei.

Prejudiciul a fost recuperat în totalitate şi predat persoanei
vătămate.

În cauză a fost întocmit dosar penal.

Campionatul Naţional de Kung-
Fu are loc la Mangalia
17 iulie 2016 8:25
Sâmbătă  16.07.2016  la  Centrul  Cultural  „Callatis”  din
Mangalia, se va desfăşura ediţia 2016 a Campionatului National
de Kung-Fu, la probele de „Non-Contact Sanda” şi „Tuishou”
individual. Campionatul este organizat pentru copii 4-5 ani,
6-7 ani, 8-9 ani, 10-11 ani, mini-cadeţi 12-13 ani, cadeţi
14-15 ani, juniori 16-17 ani, tineret 16-20 ani, seniori 18-34
ani şi veterani +35 ani, la feminin şi masculin.

La ambele probe, la cadeţi, juniori, tineret şi seniori se va
organiza categoria de „open”.
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Program:

 

Sîmbătă 16.07.2016:

-09.00-09.15:             -Deschiderea oficială.

-10.15-12.00:             -Meciuri la „Non-Contact Sanda”:
seniori, copii, cadeţi, juniori şi tineret.

-12.00-13.00:             -Pauza de masă.

-13.00-16.00:             -Meciuri la „Tuishou” individual şi
echipe: copii, cadeti, juniori, tineret şi seniori.

-16.00-16.30:             -Festivitatea de premiere.

-16.30:                        -Închiderea campionatului.

Andrada Trofin, de la Liceul
Teoretic „Callatis”, cea mai
mare  notă  la  examenul  de
bacalaureat
17 iulie 2016 8:25
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Rezultatele  la  examenul  de  bacalaureat  din
sesiunea care tocmai s-a încheiat au fost, la
Mangalia,  relativ  mai  bune  faţă  de  anul
trecut. Liceul Tehnologic „Ion Bănescu” s-a
clasat pe locul al III-lea la nivel local, cu
15,79% grad de promovabilitate (faţă de 2015 –
9,18% şi 2014 – 9,59%), iar Colegiul Economic,
pe locul al II-lea,  – 47,10% (42,04% în 2015
şi 36,36% în 2014).

În  mod  tradiţional,  Liceul  Teoretic  „Callatis”  rămâne  pe
primul  loc  în  top,  cu  88,33%  grad  de  promovabilitate  al
examenului  maturităţii,  faţă  de  85,80%  anul  trecut  şi  de
85,95% în 2014.

Cei  mai  buni  elevi  ai  Mangaliei  la  bacalaureat  au  fost,
înainte de contestaţii, Andrada Trofin, de la Liceul Teoretic
„Callatis”, care a obţinut media 9,78, Iuliana Popescu, de la
Colegiul Economic – 9,61 şi Paul Serea – 8,53, de la Liceul
Tehnologic „Ion Bănescu”.

Grădina  Botanică  şi
Miniparcul  Acvatic  de  la
Techirghiol, aşii din mâneca
edilului  Soceanu  pentru
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dezvoltarea  turismului  din
zonă
17 iulie 2016 8:25

Recent,  a  avut  loc  prima  ședință  a  Consiliului  Local
Techirghiol din noua legislatură în cadrul căreia, printre

altele, a fost aprobată și o rectificare bugetară. Au fost
alocați  500.000  de  lei  necesari  pentru  continuarea
infrastructurii  Grădinii  Botanice,  proiect  realizat  din
fonduri europene și finalizat în luna martie a acestui an.
Sprijin  financiar  pentru  infrastructură  este  oferit  și  de
Consiliul Județean Constanța care va aloca 160.000 de lei. Cu
acești  bani,  va  fi  realizată  calea  de  acces  către  acest
obiectiv turistic. Proiectul a costat 1,5 milioane de euro,
din care 900.000 de euro au fost alocați din bugetul local.
Prețul unii bilet este 10 lei/persoană. Grădina Botanică se va
dezvolta anual prin sădirea unor plante noi.

 

Primarul  orașului  Techirghiol,  Iulian  Soceanu  a  declarat
pentru ”Ediția de Sud” că în cursul zilei de luni, 11 iulie, a
fost  deschis  Miniparcul  Acvatic  ce  se  adresează  atât
turiștilor,  cât  și  localnicilor.  ”Este  al  teilea  an  de
funcționare  al  parcului,  însă  anul  acesta  am  îmbunătățit
dotările  prin  achiziționarea  unor  șezlonguri,  măsuțe  și
umbrele noi. Capacitatea este de 200 de locuri, iar pe lângă
piscine există terenuri de tenis de câmp și de fotbal ce pot
fi închiriate. Parcul va fi deschis până la data de 31 august.
Prețul de intrare la piscină este de 15 lei pentru adulți și
10  lei  pentru  copii.  Miniparcul  acvatic  dispune  de  166
șezlonguri, 60 măsuțe de soare și 124 de scaune din PVC. M-am
bucurat să văd că la deschidere au participat peste 150 de
turiști și cetățeni ai orașului”.

Aceste noi obiective turistice, respectiv Grădina Botanică şi
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Miniparcul  Acvatic  modernizat  fac  parte  din  strategia
Primăriei Techirghiol de dezvoltare a sezonului estival ce se
doreşte a fi cât mai profitabil. De altfel, edilul Iulian
Soceanu ne-a mai spus că, deocamdată, este concentrat pe buna
funcționare a actualului sezon estival care se anunță foarte
bun datorită noilor atracţii şi anume Miniparcului Acvatic,
Grădinii Botanice și a unor manifestări

cultural-artistice de calitate. De asemenea, pentru turiști,
dar nu numai, a fost amenajat un sector nou de plajă.

Tot în cadrul ședinței s-au aprobat fonduri pentru construirea
unui sediu nou al Primăriei Techirghiol.

În privința evenimentelor, în perioada 20-21 august vor avea
loc Zilele Orașului Terchirghiol.

”Pentru ediția din acest an, am decis să reducem bugetul,
deoarece prioritară este infrastrutura din oraș. Acțiunile vor
avea  loc  în  Piața  Republicii.  În  prima  zi,  vor  evolua
ansambluri  folclorice  și  trupe  de  dans  sportiv  din
Techirghiol. Duminică, a doua zi, vor fi organizate lupte
tradiționale tătărești de Kureș, iar seara sunt programate
concerte ale unor trupe și formații consacrate. Evenimentul se
va încheia cu un impresionant foc de artificii”, a mai anunţat
primarul Iulian Soceanu.

Au fost depuse peste 1.700 de
contestaţii la prima sesiune

https://editiadesud.ro/au-fost-depuse-peste-1-700-de-contestatii-la-prima-sesiune-a-examenului-de-bacalaureat-iunie-iulie-2016/
https://editiadesud.ro/au-fost-depuse-peste-1-700-de-contestatii-la-prima-sesiune-a-examenului-de-bacalaureat-iunie-iulie-2016/


a  examenului  de  bacalaureat
iunie – iulie 2016
17 iulie 2016 8:25
În cursul zilei de ieri, 12 iulie 2016, în intervalul orar
16.00- 20.00, s-au depus cererile de contestații din cadrul
examenului de bacalaureat, sesiunea iunie- iulie 2016.

 

La  nivelul  județului  Constanța  au  fost  depuse  1731  de
contestații,  după  cum  urmează:

Limba și literatura română- 660;
Matematică- 404;
Istorie- 186;
Biologie Vegetală și Animală- 113;
Anatomie  și  Fiziologie  Umană,  Genetică  și  Ecologie
Umană- 104;
Geografie- 87;
Logică- 71;
Fizică- 44;
Sociologie- 17.
Informatică- 14;
Chimie- 13;
Psihologie- 13;
Economie- 5.

 

Contestațiile vor fi rezolvate în perioada 13- 15 iulie 2016,
urmând ca în data de 16 iulie 2016 să se afișeze rezultatele
finale ale examenului de bacalaureat, sesiunea iunie- iulie
2016.
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Rezultatele  la  examenul  de
bacalaureat  înainte  de
depunerea contestațiilor
17 iulie 2016 8:25
Astăzi, 12 iulie 2016, s-a finalizat examenul național de
bacalaureat,  sesiunea  iunie-  iulie  2016.  Rezultatele
înregistrate  la  nivelul  județului  Constanța  înainte  de
contestații sunt următoarele:

Forma de
învățământ

Nr.
elevi

înscriși

Nr.
elevi

prezenti

Nr. elevi
eliminați

Număr de
candidați
respinși

Nr.
elevi

reușiti

Din care cu medii:

6 – 6.99
7 –
7.99

8 – 8.99 9 – 9.99 10

Zi 4853 4535 7 1690
2838

(62,58%)
656 765 813 600 4

Seral 163 107 – 96
11

(10,28%)
4 5 2 – –

Frecvență
redusă

106 77 – 70
7

(9,09%)
5 1 1 – –

TOTAL 5122
4719

(92,13%)
7

1856
(39,33%)

2856
(60,52%)

665
(23,28%)

771
(27%)

816
(28,57%)

600
(21,01%)

4
(0,14%)

Procentul de promovabilitate la nivelul județului Constanța
este de 60,52%.

 

Cele  mai  bune  rezultate  au  fost  obținute  de  absolvenții
următoarelor unități de învățământ:

Liceul  Teoretic  Ovidius  Constanța-  99,50%
promovabilitate (2 medii de 10);
Colegiul Național Mircea cel Bătrân Constanța- 98,64%
promovabilitate (2 medii de 10);
Liceul  Teoretic  Traian  Constanța-  95,93%
promovabilitate;
Colegiul  Național  Mihai  Eminescu  Constanța-  94,01%
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promovabilitate;
Liceul  Teoretic  Lucian  Blaga  Constanța-  92,66%
promovabilitate;
Colegiul  Național  Pedagogic  Ctin  Brătescu  Constanța-
90,83% promovabilitate;
Liceul  Teoretic  G.  Călinescu  Constanța-  88,75
promovabilitate.

S-au înregistrat și unități de învățământ cu promovabilitate
0%: Liceul Tehnologic Crucea, Liceul Tehnologic Mihai Viteazul
Mihai Viteazu, Liceul Tehnologic N. Dumitrescu Cumpăna, Liceul
Tehnologic N. Istrățoiu Deleni.

 

În cursul zilei de astăzi, 12 iulie 2016, în intervalul orar
16.00- 20.00 se depun cererile de contestații la Centrele de
examen. Acestea vor fi rezolvate în perioada 13- 15 iulie,
urmând ca în data de 16 iulie 2016 să se afișeze rezultatele
finale ale examenului de bacalaureat, sesiunea iunie- iulie
2016.

 


